
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 29.11.2024 roku. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Procedowanie projektu budżetu na rok 2025.  
6. Sprawy bieżące. 
7. Wolne głosy i wnioski. 
8. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca S. Sawińska otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji, gości 
oraz stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia 
został przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 5. 
Z-ca wójta I. Ciok odpowiadając na pytania członków komisji potwierdziła, że 921: zachowanie 
dziedzictwa kulturowego wzorcowej wsi Golęczewo (900 tys. zł), to zadanie przeniesione z WPF.  
 
KR D. Torba odpowiedział na pytania członków komisji dotyczące m. in. utrzymania dróg  
i pozostałych tematów, którymi zajmuje się RK.  
 
Radna J. Pągowska poprosiła NPP T. Lisowskiego o przekazanie opiekunowi świetlic, aby ten 
zwrócił uwagę na wygląd kuchni w świetlicy w Złotkowie. Radna poprosiła o wyjaśnienie co kryje 
się pod pozycją budżetową w wydatkach 4520: opłaty na rzecz budżetu jednostek samorząd 
terytorialnego (103 tys. zł). 
 
Prezes ZGK M. Świerkowski omówił temat gospodarowania odpadami w perspektywie na rok 
2025.  
 
Radny R. Banaszak zapytał, czy spółka ZGK planuje w przyszłym roku zarybianie zalewu  
w Biedrusku. Prezes ZGK odpowiedział twierdząco.  
 
Przewodnicząca S. Sawińska zapytała, czy spółka jest w stanie zgłosić do urzędu miejsca  
w których jest wyjątkowo dużo odpadów, np. jest zgłoszona jedna osoba, a mieszkańców jest 
więcej. 
 
Radny M. Wojtyna opuścił posiedzenie komisji. 
 
Prezes ZGK odpowiedział, że takie sytuacje się zdarzają, więc dobrze byłoby porównać ilość osób 
zameldowanych z ilością osób podanych w deklaracji.  



 
Radna J. Pągowska zapytała, czy 2 wnioski spółki GCI mają odzwierciedlenie w budżecie. 
Skarbnik M. Wojtaszewska odpowiedziała, że jeden wniosek został potraktowany jako wniosek 
do budżetu na 2025 rok (dopłata na zadania inwestycyjne). Skarbnik wnioskowała do biura 
nadzoru właścicielskiego o wyjaśnienie zasad i terminu realizacji zadań, bo miały być one 
zrealizowane w bieżącym roku. Drugi wniosek (178 tys. zł) został ujęty zarządzeniem. Wniosek na 
363 tys. zł nie został uwzględniony.  
 
Prezes GCI T. Sosnowski omówił ww. wnioski. 
 
Radna J. Pągowska poinformowała, że chciałaby radnym rekomendować wrzucenie 363 tys. zł, 
czyli dokończenie Złotniki Park, skoro nie znalazło się to w budżecie, ul. Podgórną w Suchym Lesie 
(24 abonentów) i ul. Malinową w Golęczewie. Warto byłoby do pozostałych lokali podciągnąć 
brakującą infrastrukturę. Istnieje już projekt na wszystkie 3 inwestycje.  
 
GCI T. Sosnowski poinformował, że całość inwestycji będzie realizowana w formie dopłaty. 
Będzie to mniej korzystna sytuacja dla spółki. Płynność finansowa jest zachowana, ale kolejny 
majątek obciąża spółkę, a nie obciąża samorządu. Spółka nie będzie miała tego w przychodach. 
Kiedy spółka zrealizuje zadanie, to sprzeda do gminy i wówczas gmina staje się właścicielem 
infrastruktury. Jeżeli spółka otrzymuje środki w formie dopłaty, to buduje od razu na swój majątek.  
 
Radna J. Pągowska zapytała o pozycję w budżecie w wydatkach bieżących w niewygasach 
dotyczącą analizy możliwości wyjścia gminy z GCI za kwotę 117 tys. zł.  
Skarbnik M. Wojtaszewska odpowiedziała, że to zadanie realizuje pan sekretarz z samodzielnym 
stanowiskiem ds. nadzoru właścicielskiego. Została wybrana kancelaria, umowa jeszcze nie jest 
podpisana. Kancelaria ma wskazać drogowskaz, czy są możliwości zbycia udziałów w GCI. 
Skarbnik dodała, że 363 tys. zł jest w puli wniosków na autopoprawki, bo były to sprawy na etapie 
wyjaśnienia w czasie przygotowywania projektu budżetu oraz poinformowała, że spółka powinna 
mieć jasno określoną przyszłość - czy ma realizować zadaniom do których została powołana, czy 
jednak gmina będzie się spółki pozbywać, bo takie „dokarmianie” nie jest dobre ani dla spółki, ani 
dla gminy.  
Radna J. Pągowska przypomniała, że w poprzednich latach rada nie widziała potrzeby 
dokapitalizowania spółki w kwocie 2 mln zł skoro była mowa, że zaraz spółka miała być 
sprzedana. 
 
Radna M. Weymann informując o światłowodzie widmo w Golęczewie poinformowała o adresach 
zablokowanych, gdzie mieszkańcy nie mogą korzystać ze światłowodu.  
 
GCI T. Sosnowski omówił drugi wniosek do budżetu na 178 tys. zł (oddzielenie części komunalnej 
od części telekomunikacyjnej). Spółka na potrzeby realizowania zadań posiada 2 środowiska 
wirtualizacyjne (serwery) i musi je zmodyfikować. Możliwości sprzętu już się wyczerpały.    
Skarbnik M. Wojtaszewska poinformowała, że omówiony wniosek został już ujęty w zarządzeniu 
wójta.  
 



Przewodnicząca S. Sawińska przekazała informację o wniosku, który otrzymała od radnego  
L. Gralaka dotyczącym projektu i budowy ul. S. Wyrzykowskiej w Zielątkowie w celu poprawienia 
bezpieczeństwa i porządku w ruchu drogowym. 
Radna J. Pągowska oznajmiła, że nie będzie rekomendować tej ulicy, ponieważ jest to dość nowa 
ulica i są tam położone płyty. Radna będzie rekomendować wykonanie ul. Lipowej, gdzie są pełne 
media. Radny L. Gralak zgodził się ze zdaniem radnej J. Pągowskiej. 
 
Radna J. Pągowska odczytała propozycje nowych wydatków: 
 

• Złotkowo - budowa pełnej infrastruktury w rejonie ul. Platynowej, Rodowej i Żelaznej –  
2 mln 200 tys. zł, 
Za wprowadzeniem wydatku do budżetu głosowano jednomyślnie. 

• Suchy Las- rozbudowa o jeden boks garażowy wraz z połączeniem funkcjonalnym 
istniejącej remizy – 500 tys. zł, 
Za wprowadzeniem wydatku do budżetu głosowano jednomyślnie. 

• IRK-000-2025-0100 Chludowo/Golęczewo/Suchy Las SP2- budowa wiat rowerowych 
szkoła/przedszkole zmiana nazwy zadania i zwiększenie o 30 tys. zł, 
Za wprowadzeniem wydatku do budżetu głosowano jednomyślnie. 

• Młodzieżowa Rada Gminy -  10 tys. zł, 
Za wprowadzeniem wydatku do budżetu głosowano jednomyślnie. 

• IBI-000-2025-0015 Złotniki- budowa oświetlenia w ul. Spacerowa, Olchowa i Pagórkowa 
(zmiana nazwy zadania i zwiększenie kwoty o 40 tys. zł), 
Za wprowadzeniem wydatku do budżetu głosowano jednomyślnie. 

• Zielątkowo Lipowa - projekt i budowa wraz z oświetleniem – 100 tys. zł, 
Za wprowadzeniem wydatku do budżetu głosowano jednomyślnie. 
Członkowie komisji poprosili BI T. Mikołajczaka o oszacowanie kosztów do WPF  
na ul. Lipową. 

• Złotniki Grzybowe ul. Pawia projekt i budowa – 70 tys. zł, 
Za wprowadzeniem wydatku do budżetu głosowano jednomyślnie. 
Członkowie komisji poprosili BI T. Mikołajczaka o oszacowanie kosztów do WPF  
na ul. Pawią. 

• Suchy Las - budowa ul. Wiśniowej – 900 tys. zł, 
Za wprowadzeniem wydatku do budżetu głosowano jednomyślnie. 

• Wykonanie ul. Wyrzykowskiej w Zielątkowie, 
Za wprowadzeniem wydatku do budżetu głosowało 2 członków komisji, 2 głosy przeciw. 
Wniosek nie uzyskał akceptacji członków komisji. 

• Biedrusko zaprojektuj i wybuduj wykonanie aktywnego przejścia na ul. Parkowej – 60 tys. 
zł, 
Za wprowadzeniem wydatku do budżetu głosowano jednomyślnie. 

• Biedrusko zaprojektuj i wybuduj doświetlenia przejścia przez jezdnię przy  
ul. Zjednoczenia do Domu Osiedlowego – 30 tys. zł, 
Za wprowadzeniem wydatku do budżetu głosowano jednomyślnie. 

• Golęczewo wykonanie projektu oświetlenia na ul. Jesionowej – 15 tys. zł, 
Za wprowadzeniem wydatku do budżetu głosowano jednomyślnie. 



• Przygotowanie koncepcji i dokumentacji dotyczących rozpoczęcia budowy Nowej 
Obornickiej na północ od ul. Sucholeskiej 500 tys. zł 
Za wprowadzeniem wydatku do budżetu głosowano jednomyślnie. 

 
Radna J. Pągowska odczytała propozycje cięć: 
 

• Golęczewo- budowa ul. Wodnej 
Za zdjęciem zadania z projektu budżetu głosowało 3 członków komisji, jedna osoba 
wstrzymała się od głosu, 

• Straż Gminna- zakup samochodu 
Za zdjęciem zadania z projektu budżetu głosowało 4 członków komisji, 

• Chludowo- projekt i wykonanie operacji skablowania linii SN na terenie planowanym pod 
centrum rekreacyjno-sportowe przy ul. Dworcowej 
Za zdjęciem zadania z projektu budżetu głosowało 4 członków komisji 

• Złotniki- koncepcja zagospodarowania stadionu w Złotnikach 
Za zdjęciem zadania z projektu budżetu głosowało 3 członków komisji, 1 głos przeciw 

• Biedrusko- wykonanie dokumentacji projektowej oraz zagospodarowanie dz. Nr 50/5 
"przystanek Biedrusko" 
Za zdjęciem zadania z projektu budżetu głosowało 3 członków komisji, 1 głos przeciw, 

• Zakup usług związanych z promocją gospodarczą Gminy Suchy Las (zmniejszenie kwoty 
do 200 tys. zł) 
Za zmniejszeniem kwoty w zadaniu głosowało 3 członków komisji, 1 głos przeciw, 

• Reklamy i publikacje w mediach 
Za zdjęciem zadania z projektu budżetu głosowało 3 członków komisji, 1 głos przeciw 

• Materiały promocyjne – zmniejszenie do 40 tys. zł, 
Za zmniejszeniem kwoty w zadaniu głosowało 4 członków komisji 

• Promocja gminy przez eventy (0004 cześć 3 42:58) 
Za zmniejszeniem kwoty w zadaniu głosowało 4 członków komisji 

• Zakup samochodu do realizacji zadań z zakresu ochrony środowiska 
Za zdjęciem zadania z projektu budżetu głosowało 4 członków komisji 

• Zachowanie dziedzictwa kulturowego wzorcowej wsi Golęczewo, gmina Suchy Las 
poprzez rewitalizację budynku dawnej remizy strażackiej 
Za zdjęciem zadania z projektu budżetu głosowało 4 członków komisji 

• Budowa komisariatu policji w Suchym Lesie 
Za zdjęciem zadania z projektu budżetu głosowało 4 członków komisji 

• Golęczewo – rozbudowa trybun wraz z wymianą siedzisk na istniejącej konstrukcji, wiata 
dla ratowników medycznych, 
Za zdjęciem zadania z projektu budżetu nie głosowano, 

• Chludowo projekt i budowa parkingu publicznego na ul. Kościelnej (przy kościele) 
Za zmniejszeniem kwoty w zadaniu o 100 tys. zł głosowało 4 członków komisji. 

 
Na pytanie sekretarza M. Kołodziejczaka dotyczące „niewygasów” radna J. Pągowska 
poinformowała, że odbyła się rozmowa na komisji dotycząca pozycji w budżecie o nazwie: analiza 
możliwości wyjścia gminy z GCI oraz dyskusja o 2 wnioskach złożony przez spółkę GCI.   



Sekretarz M. Kołodziejczak wyjaśnił, że wspomniane 2 wnioski dotyczą budżetu 2024. Pierwszy 
wniosek na 363 tys. zł zgodnie z poleceniem wójta został skierowany do pani skarbnik, aby spółka 
dokończyła trzy inwestycje. To samo stało się z wnioskiem dotyczącym utrzymania nowego 
środowiska wirtualnego.  
 
Skarbnik M. Wojtaszewska zakomunikowała że szkoda, że w listopadzie pojawił się wniosek na 
2024 rok o przekazane spółce 400 tys. zł. Poprzednia duża dopłata, która szła na cele 
inwestycyjne spotkała się z dużą krytyką radnych poprzednich kadencji, ponieważ spółka nie była 
w stanie się rozliczyć (trwało to bardzo długo) z dopłaty. Dlatego skarbnik sugerowała w rozmowie 
z wójtem, żeby przeznaczyć środki w 2025 roku, żeby spółka wskazała termin realizacji dla wiedzy 
rady. Skarbnik zapytała o to, co spółka robiła przez 11 miesięcy, skoro w listopadzie potrzebuje 
400 tys. zł? Jeśli poniosła koszty, to na czyje polecenie? Jeśli chce się dotację czy dopłatę na coś, 
to wcześniej wydatków się nie ponosi. Do pani skarbnik wyjaśnienia nie trafiły. Listopad i grudzień 
to nie czas na wymyślanie nowych zadań. Jeśli spółka chce dopłatę i chce ją rozliczyć w 2024 
roku, to zdąży zadanie zrealizować, czy jednak będzie realizować w 2025 roku i wydatki też będą 
ponosić w 2025 roku? Skarbnik zwróciła uwagę, że pan prezes GCI nie był u niej na spotkaniu  
w roku 2024 ani razu i nie lobbował za tym, że takie pieniądze są potrzebne spółce. Dziś dopiero 
dowiedziała się, że będzie to mniej korzystne dla spółki, ale będzie szybciej jak będzie dopłata.  
 
Radna J. Pągowska zapytała o analizę możliwości wyjścia gminy z GCI za kwotę 117 tys. zł. 
Sekretarz M. Kołodziejczak odpowiedział, że na przełomie sierpnia i września odbyło się spotkanie 
na którym pojawili się wszyscy kierownicy jednostek mających powiązania/relacje z GCI,  
aby opisali całą sytuację, by móc sobie odpowiedzieć jakie są problemy, rozwiązania  
i rekomendacje w stosunku do tego, że gmina miałaby zamiar wyjść ze spółki GCI. Jakie są 
możliwości i co należałoby zrobić. Jest tam bardzo dużo wątków, a zapytanie jest bardzo szerokie. 
Wszystko jest przeprocedowane zgodnie z regulaminem zamówień publicznych. Analiza będzie 
materiałem wyjściowym do następnych kroków.  
 
Na tym posiedzenie zakończono.  
 
Protokółowała:        Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Sylwia Sawińska 

 


